
Protokół Nr X/20 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 6 marca 2020 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:45. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady X Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

Pani Anna Kulesza, która na wstępie poinformowała, że obrady sesji są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń informacji publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Następnie przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1),  Wójta Gminy – Sylwestra 

Jaworowskiego, Panią Skarbnik Gminy, Panią Sekretarz Gminy, pracowników Urzędu 

Gminy, kierownika OPS w Kołakach Kościelnych Panią Dorotę Bogdańską, kierownika 

Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne Panią Annę Łubnicką (lista obecności Zał. Nr 

2), Panie i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3) oraz mieszkańców gminy Kołaki 

Kościelne (Zał. Nr 4). 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o wciśnięcie przycisków dla sprawdzenia 

obecności (wynik głosowania imiennego Zał. Nr 5). 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – w sesji udział bierze 12 

radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy do otrzymanego porządku obrad są uwagi 

(Zał. Nr 6). 

Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w 

sprawach: 

1/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

wybranego terenu wzdłuż ulicy Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne, 

2/ zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych, 

3/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki opłaty, 

4/ przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

Prokuratora Prokuratury Okręgowej w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę, 

a także włączenie do porządku obrad sprawozdania z realizacji zadań z zakresu w Wspierania 

Rodziny za 2019 rok. 

Po zgłoszonych wnioskach Przewodnicząca Rady poprosiła o 5 min przerwy ze względów 

technicznych. 

Po przerwie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad po uwzględnieniu punktów 

zgłoszonych przez Wójta Gminy (Zał. Nr 7) 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad X 

sesji Rady  Gminy poprzez głosowanie z zaproponowanymi zmianami: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad X sesji Rady Gminy z 

zaproponowanymi zmianami został przyjęty przy 12 głosach za. 

Wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 8). 

Ad. 3) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z IX sesji 

Rady Gminy z dnia 30 stycznia 2019 r.  



Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne:  

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad IX sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie  (Zał. Nr 9). 

Ad. 4)  
W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy  przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 30 stycznia 2020 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

a/  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020 – 2029, 

b/ budżetu gminy Kołaki Kościelne na 2020 rok, 

c/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2020, 

d/ Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020, 

e/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz   

ustalenia stawki opłaty, 

f/ zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu gospodarowania  mieszkaniowym 

zasobem gminy. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych  Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. 

Odnośnie uchwały w sprawie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi RIO 

wniosła kilka zastrzeżeń, które zostały uwzględnione i w związku z tym został opracowany 

nowy projekt uchwały w tej sprawie, który został przedłożony Państwu na dzisiejszą sesję. 

 

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to:  

1. 28 lutego br. został złożony wniosek o dofinansowanie 50 instalacji fotowoltaicznych na 

kwotę ok. 1,5 mln zł. W ramach tego zadania instalacje mogą zostać zainstalowane na 

dachach budynków mieszkalnych, na gruncie lub budynkach gospodarczych. Energia musi 

być wykorzystywana wyłącznie na cele mieszkaniowe. Dopuszcza się montaż instalacji na 

nieruchomościach, gdzie prowadzona jest działalność gospodarcza, w tym rolnicza, po 

uprzednim zamontowaniu oddzielnego urządzenia do pomiarownia, czyli licznik lub 

podlicznik. 

2. Urząd Gminy przygotowuje się do złożenia kolejnego wniosku dotyczącego instalacji 

fotowoltaicznych. W ramach tego drugiego projektu będzie wykonanych 16 instalacji na 

łączną kwotę około 340 tys. zł. W ramach tego projektu dopuszcza się montaż instalacji tylko 

w gospodarstwach, gdzie nie jest prowadzona działalność gospodarcza ani rolnicza. 

3. Trwają obecnie uzgodnienia dotyczące projektu pt: Konsultacje społeczne metodą na 

podniesienie jakości w obszarze planowania i zagospodarowania przestrzennego. W ramach 

tego zadania planujemy wybudować w każdej miejscowości tablice informacyjne, gdzie 

będziemy umieszczać wszelkie informacje. 

4. Gmina jest w trakcie przygotowywania dokumentacji dotyczącej wymiany złóż w stacji 

uzdatniania wody w Szczodruchach, ponieważ mamy stale kłopoty z uzyskaniem parametrów 

jakościowych wody. Te złoża mają wiele lat, są wypracowane, trzeba będzie je w końcu 

wymienić. Stacja Sanitarna nie pozwoli nam długo, żeby taka jakość była. Jakość ta nie jest 

może najgorsza, ale często przekraczamy te parametry. 

 



5. Urząd Gminy w Kołakach Kościelnych przygotowuje się do złożenia wniosku w zakresie 

którego będą wybudowane latarnie hybrydowe przy drogach publicznych, tam gdzie są 

niebezpieczne miejsca, wyjazdy, skrzyżowania. Będzie to 17 latarni. Już wszystkie miejsca 

zostały ustalone. Mam nadzieję, że w tym roku takie latarnie wybudujemy. Wkład własny 

nasz to będzie ok. 20 tys. Inwestycja będzie nas kosztowała 212 tys., ta pozostała część to jest 

dofinansowanie. Są to instalacje oświetleniowe hybrydowe zasilane z baterii słonecznych i z 

wiatraków napędzanych wiatrem. Także tam gdzie nie ma możliwości dociągnięcia linii, tam 

postanowiliśmy takie latarnie ustawić. 

6. Urząd Gminy złożył wniosek o dofinansowanie projektu „Kompetencje cyfrowe drogą do 

sukcesu”. Dzięki dofinansowaniu możliwe będzie przeszkolenie 267 osób z obsługi 

komputera z kilku różnych bloków tematycznych. 

7. Do Urzędu Gminy wpłynęło 284 wnioski o zwrot akcyzy paliwowej. 

(Informacja stanowi Zał. Nr 10 do protokołu). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Nadmieniła, że następuje wzrost dochodów i wydatków o 45 tys. zł.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie  (Zał. Nr 11). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 12 do protokołu. 

Ad. 6b) 

W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił uchwałę w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok 

poprzez głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (radny Janusz Podbielski). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2021 rok została 

podjęta przy 11 głosach za i 1 wstrzymującym się  (Zał. Nr 13). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 14 do protokołu. 

Ad. 6c) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych omówił Wójt 

Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych została podjęta przy 12 głosach za (Zał. Nr 15). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 16 do protokołu. 

Ad. 6d) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu wzdłuż ulicy Piaskowej w 

miejscowości Kołaki Kościelne omówił Wójt Gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu wzdłuż ulicy 

Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranego terenu wzdłuż ulicy 

Piaskowej w miejscowości Kołaki Kościelne została podjęta przy 12 głosach za (Zał. Nr 17). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 18 do protokołu. 

Ad. 6e) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych została podjęta 

przy 12 głosach za (Zał. Nr 19). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 20 do protokołu. 

Ad. 6f) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Gosk Leszek zapytał – jak gospodarstwo rolne posiada płytę obornikową, to czy może 

być jako kompostownik, czy musi mieć oddzielnie to zrobione? 

Wójt – oczywiście popieram to, co Pan mówi, acz kolwiek chcę Państwu powiedzieć, że jest 

to tylko złotówka, ale musieliśmy taki zapis w uchwale zawrzeć, zgodnie z ustawą, że takie 

zwolnienia są, jest to tylko złotówka, bo chcemy doprowadzić do tego, żeby wszyscy 

gospodarowali odpadami jednakowo, żeby było jak najmniej tych odpadów, bo to od nas 

zależy, jakie będą ceny w przyszłym roku. W tym roku założyliśmy, że będzie tych śmieci 

mniej, dlatego ta stawka nie jest wysoka. Jest jedna z najniższych w powiecie. Jeżeli się 

okaże, że tych śmieci będzie więcej, niż założyliśmy, to w następnym roku będzie podwyżka. 

To do każdego jednego mieszkańca należy obowiązek segregacji i wytwarzanie jak najmniej 

śmieci. Te śmieci biodegradowalne nie powinny być wcale odbierane, żyjemy na wsi i 



możemy z tym zrobić jakiś użytek, jakoś to przerobić i nie musimy wszystkiego wyrzucać do 

kosza. To kosztuje, to waży i każda tona, to są jakieś koszty. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty została podjęta przy 12 

głosach za (Zał. Nr 21). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 22 do protokołu. 

Ad. 6g) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę 

omówiła Sekretarz Gminy Danuta Niewińska. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w 

Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  Prokuratora Rejonowego w Zambrowie wraz 

z odpowiedzią na skargę została podjęta przy 12 głosach za (Zał. Nr 23). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 24 do protokołu. 

Ad. 6h) 

W tym punkcie uchwałę w przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury Okręgowej w Łomży wraz z odpowiedzią na 

skargę omówiła Sekretarz Gminy Danuta Niewińska. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury 

Okręgowej w Łomży wraz z odpowiedzią na skargę wraz z odpowiedzią na skargę poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  uchwała w przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury Okręgowej w Łomży wraz 

z odpowiedzią na skargę wraz z odpowiedzią na skargę została podjęta przy 12 głosach za 

(Zał. Nr 25). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 26 do protokołu. 

 

 

 



Ad. 7) 

W tym punkcie sprawozdanie  z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych  stopniach awansu zawodowego w szkole prowadzonej przez Gminę Kołaki 

Kościelne przedstawiła Hanna Dąbrowska – inspektor UG (Zał. Nr 27). 

Ad. 8) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z 

organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003  r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2018 rok 

przedstawiła Danuta Niewińska – Sekretarz Gminy (Zał. Nr 28). 

Ad. 9) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 

2019 r. przedstawiła Anna Łubnicka – kierownik Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki 

Kościelne (Zał. Nr 29). 

Ad. 10) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2019 rok 

przedstawiła Dorota Bogdańska – kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych (Zał. Nr 30). 

Ad. 11) 

W związku z tym, że radni nie składali wniosków, nie było odpowiedzi. 

Ad. 12) 

Radni nie składali wniosków i oświadczeń. 

Ad. 9) 

W sprawach różnych  Przewodnicząca Rady odczytała pismo Wojewody Podlaskiego na 

temat naruszenia przez radnych organów stanowiących jednostek samorządy terytorialnego 

ustawowych zakazów łączenia funkcji radnego z prowadzeniem działalności gospodarczej z 

wykorzystaniem mienia jednostki, w której sprawuje mandat (Zał. Nr 31). 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady X sesji Rady Gminy. 

 

 

 

           Protokolant                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

 

       Hanna Dąbrowska                                                                 Anna Kulesza 
 


